
Protokół Nr XLII/2017

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  29 grudnia 2017 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas otworzyła obrady
XLII sesji Rady Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę,
Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz. Powitał  następnie zaproszonych gości:  zastępcę
Komendanta  Placówki  Straży  Granicznej  w  Barcianach,  Naczelników  Ochotniczych
Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Barciany,  dyrektorów  i  kierowników  jednostek
organizacyjnych,  panie  sołtyski,  redaktorów  Telewizji  Mazurskiej,  protokolantkę.
Powitała  członków Rady Gminy Barciany i  na  podstawie  listy  obecności  stwierdziła
quorum – 11 obecnych radnych. Powiedziała, że radni: Robert Gastołek, Jolanta Koryga
oraz Stanisław Symonowicz poinformowali o swojej nieobecności, natomiast radny Piotr
Drozd został oddelegowany na sesję Rady Powiatu w Kętrzynie.
 

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem sesji jest powołanie sekretarza obrad. Na sekretarza obrad powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.  

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
protokół z XLI z sesji z dnia 19 grudnia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją.
Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto
jest  za  przyjęciem  protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z
poprzedniej sesji głosowało 8 radnych, głosów przeciw nie było, 3 radnych wstrzymało
się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas po-
wiedziała, że zgodnie z § 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomie-
nie o sesji wraz z materiałami 14 dni przed sesją.  Dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gmi-
ny można przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej
ręce wpłynął wniosek Wójta Gminy Barciany. Odczytała ten wniosek, a następnie podda-
ła pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 11 głosami za. Na-
stępnie przedstawiła porządek obrad po wprowadzonych zmianach :

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach mię-
dzy sesjami.

1



6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Projekt uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały Nr XXIII/181/2016 Rady Gminy Bar-
ciany z dnia 23 sierpnia 2016r. w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ulicy War-
mińskiej w Barcianach.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale nr XXXIX/281/2017 Rady Gminy Bar-
ciany z dnia 26 października 2017 roku w sprawie opłaty od posiadania psów.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Pro-
gnozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2018-2031.

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2018 r.:

1. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,

2. odczytanie opinii Komisji Stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu,

3. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Stałych i opinii Re-
gionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie,

      5.  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

13. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2017 r.

14. Sprawozdania z realizacji planów pracy poszczególnych Komisji oraz planu pracy 
Rady Gminy w 2017 r.

15. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok.

16. Przedstawienie planów pracy poszczególnych Komisji oraz planu pracy Rady Gminy 
Barciany na 2018 r.

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

18. Wolne wnioski i informacje.

19. Wnioski mieszkańców.

20. Sprawy różne.

21. Zakończenie obrad.
 

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
powiedziała,  że  kolejnym punktem obrad  jest   informacja  Wójta  Gminy o  realizacji
podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie
informacji  Wójta  Gminy o pracach Wójta  w okresie  międzysesyjnym,  a  zwłaszcza o
wykonaniu uchwał Rady.

Wójt  Gminy – Ryszard  Kozyra  przedstawił  informację o realizacji  podjętych uchwał
Rady Gminy i  pracach  w  okresie  międzysesyjnym (informacja  stanowi  załącznik  do
protokołu).
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas podziękował za
złożoną informację.

Ad 6.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosił o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Agnieszka Kuczewska zwróciła się z prośbą o poprawienie warunków na drodze
do  pana  Sawczuka,  szczególnie  jeden  fragment  tej  drogi  jest  bardzo  niebezpieczny.
Przedstawiła następnie prezentację fotograficzną stanu drogi do Państwa Dudzińskich.
Dodała, że interpelację w tej sprawie składała na sesji listopadowej i droga na początku
grudnia  była  naprawiana.  Poproszono  ją,  aby przyjechała  obejrzeć  tę  drogę.  Była  w
Wigilię  i  udokumentowała  stan  drogi  zdjęciami.  Dodała,  że  drogą  tą  porusza  się
mleczarka.  Powiedziała  także,  że  dzwonił  do niej  Pan Kaszuba,  technik wetwrynarii,
który poinformował, że nie będzie jeździł na wezwania, bo na tej drodze uszkodził sobie
samochód.   

 

Radny Roman Głód zgłosił interpelację w sprawie  naprawy drogi Barciany – Mołtajny.
Zapytał  także,  dlaczego  nie  otrzymał  informacji  o  zgłaszanych  interpelacjach  na
poprzedniej sesji.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Następnie Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas wraz z
Wójtem Gminy – Ryszardem Kozyra uhonorowali podziękowaniami strażaków za udział
w akcji powodziowej.

Ad 7.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powie-
działa,  że  kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  projekt  uchwały  w  sprawie:  uchylenia
Uchwały Nr XXIII/181/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 23 sierpnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego obszaru położonego przy ulicy Warmińskiej w Barcianach. Poprosiła Wójta gminy
o omówienie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że Gmina rozli-
czyła się z grantodawcą w ramach projektu „Dobre konsultacje, dobry plan”. Uchwałą z
dnia 28 września br. Rada Gminy  podjęła decyzję o  przystąpienia do sporządzenia zmia-
ny miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ulicy
Warmińskiej w Barcianach – pod budowę Placówki Straży Granicznej w Barcianach (za
stacja paliw TRACOM), więc w obrocie prawnym funkcjonowały dwie uchwały. Infor-
mował wcześniej radnych o tym, że po zakończeniu realizacji projektu będzie wniosko-
wał o wycofanie niniejszej uchwały, co teraz czyni.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski podziękował Wójtowi za to, że
jest szczególnie wrażliwy na głos mieszkańców, a co za tym idzie wyborców, za to, że
potrafił pozytywnie ocenić Ich potrzeby i wyciągnąć stosowne wnioski. Myśli, że  miesz-
kańcy zrozumieli to, że mogą wciąż na Wójta liczyć.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
wypowiedź.  Poprosiła następnie Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii po-
szczególnych komisji.

Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch powiedział,  że   4
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie: uchylenia
Uchwały Nr XXIII/181/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 23 sierpnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego obszaru położonego przy ulicy Warmińskiej w Barcianach, przy 1 głosie
wstrzymującym.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  powiedziała,  że   5  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały Nr XXIII/181/2016 Rady Gminy Barciany z dnia
23 sierpnia 2016r. w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  położonego  przy  ulicy  Warmińskiej  w
Barcianach.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała,  że   4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały Nr XXIII/181/2016 Rady Gminy Barciany z dnia
23 sierpnia 2016r. w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  położonego  przy  ulicy  Warmińskiej  w
Barcianach, przy 1 głosie wstrzymującym.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie  treści
projektu  uchwały  w  sprawie   uchylenia  Uchwały  Nr  XXIII/181/2016  Rady  Gminy
Barciany z  dnia 23 sierpnia  2016r.  w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia  zmiany
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  położonego  przy  ulicy
Warmińskiej w Barcianach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał  projekt uchwały w sprawie
uchylenia Uchwały Nr XXIII/181/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 23 sierpnia 2016r.
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego obszaru położonego przy ulicy Warmińskiej w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
jawnym  11  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 8. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedzia-
ła, że  kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały  w sprawie zmian w uchwale nr
XXXIX/281/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 26 października 2017 roku w sprawie
opłaty od posiadania psów. Poprosił Skarbnika Gminy o omówienie tego projektu.

Skarbnik Gminy- Iwona Bepirszcz omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że 26 paź-
dziernika br. została podjęta uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów. Uchwała ta
była bada przez Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  pod względem
zgodności z prawem. Kolegium stwierdziło nieważność § 4, który brzmiał: „  Opłaty od
posiadania psów nie pobiera się z tytułu posiadania psów nabytych ze Schroniska dla
Zwierząt w Pudwągach, poddanych zabiegowi sterylizacji lub kastracji oraz zaszczepio-
nych.” Wyjaśniła, że nadzór stoi na stanowisko, iż ustawa nie definiuje, iż Rada nie ma
uprawnienia do niepobierania opłaty od posiadania psów. Ustawa mówi tylko i wyłącznie
o zwolnieniu.  Powiedziała, że dlatego też przygotowany został zapis: „Od opłaty od po-
siadania psów zwalnia się posiadanie psa nabytego ze Schroniska dla Zwierząt w Pudwą-
gach, poddanego zabiegowi sterylizacji lub kastracji oraz zaszczepionego”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
wypowiedź. Poprosiła następnie Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii po-
szczególnych komisji.

Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch powiedział,  że   4
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale
nr XXXIX/281/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 26 października 2017 roku w sprawie
opłaty od posiadania psów, przy 1 głosie wstrzymującym.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  powiedziała,  że   5  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie zmian w uchwale nr XXXIX/281/2017 Rady Gminy Barciany z dnia
26 października 2017 roku w sprawie opłaty od posiadania psów.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała,  że   5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie zmian w uchwale nr XXXIX/281/2017 Rady Gminy Barciany z dnia
26 października 2017 roku w sprawie opłaty od posiadania psów.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie
treści projektu uchwały w sprawie  zmian w uchwale nr XXXIX/281/2017 Rady Gminy
Barciany z dnia 26 października 2017 roku w sprawie opłaty od posiadania psów.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał  projekt uchwały w
sprawie zmian  w  uchwale  nr  XXXIX/281/2017  Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  26
października 2017 roku w sprawie opłaty od posiadania psów.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
jawnym 10 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było,
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przy 1 głosie wstrzymującym (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 9 - 10.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powie-
działa, że kolejnymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031 oraz zmian w budżecie gminy
na 2017 rok. Poprosiła Skarbnika Gminy  ich omówienie.   

Skarbnik  Gminy-  Iwona  Bepirszcz  omówiła  zmiany  w  budżecie.  Powiedziała,  że
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają ze zmian w budżecie. Powiedziała,
że po dokonanej analizie budżetów jednostek, plany wydatków zostały dostosowane do
wysokości  wykonania  wydatków.  Analiza  pokazała,  że  są  jeszcze  oszczędności  na
paragrafach  GOPS  i  Urzędu  Gminy  i  te  plany  wydatków  zostały  dostosowane  do
wykonania, zarówno w wydatkach majątkowych jak i bieżących.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas podziękowała za
omówienie.  Poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczegól-
nych komisji.

 Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu – Grzegorza  Całuch powiedział,  że   5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmian
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Barciany  na  lata  2017-2031. Następnie
Przewodniczący Komisji powiedział, że   5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie: zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  powiedziała,  że   5  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie:  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2017-2031.  Następnie  Przewodnicząca  Komisji  powiedziała,  że   5  członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie:   zmian  w  budżecie  gminy
Barciany na 2017 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała,  że   4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie:  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2017-2031,  przy  1  głosie  wstrzymującym.  Następnie  Przewodnicząca  Komisji
powiedziała,  że   4  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w
sprawie: zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok, przy 1 głosie wstrzymującym.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie
treści  projektu  uchwały w sprawie   zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy
Barciany na lata 2017-2031.
 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał   treść  projektu
uchwały w sprawie zmian Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2017-2031.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie projektu uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
11 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa  o odczytanie  treści
projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał  treść projektu uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,   po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu
jawnym  11  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11 – 12.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas po-
wiedziała, że kolejnymi punktami obrad dzisiejszej sesji są: projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2018 r. Powiedziała,
że nad tymi dokumentami, które Wójt Gminy przekazał do 15 listopada,  pochylały się
już wszystkie komisje. Poprosiła Skarbnika Gminy o zabranie głosu i przedstawienie bu-
dżetu na 2018 r.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że przewiduje się uzyskać dochody z
następujących źródeł:  

- podatki i opłaty – 8.019.108,00 zł

- dochody z majątku gminy – 150 tys zł

- subwencja ogólna – 8.402.109,00 zł

- ogółem dotacje 10.839.747,50 zł

- pozostałe dochody – 648.793,32 zł.

Ogółem dochody – 28.059.757,82 zł.
Przedstawiła następnie planowane wydatki, które przewiduje się na kwotę 28.832.485,37 
zł, w tym wydatki bieżące w wysokości 26.139.964,46 zł, wydatki majątkowe w wysoko-
ści 2.692.520,91 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o 
przedstawienie planu inwestycyjnego gminy na 2018r.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz wymieniła planowane inwestycje w 2018 roku w wy-
sokości 2.348.370,91 zgodnie z Załącznikiem Nr 3.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za 
przedstawienie budżetu gminy na 2018 r. Zapytała jeszcze, czy Pani Skarbnik odniosła się 
do wyliczeń, które Przewodnicząca przygotowała odnośnie szkół, bowiem zauważyła duże
dysproporcje, jeżeli chodzi o budżety szkół i czy w jakiś sposób znalazło to odniesienie w 
tym budżecie.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz odpowiedziała, że na ten moment nie zostało to zmie-
nione, jeżeli chodzi o wydatki bieżące w szkołach, pozostały wg planu z zarządzenia, ale  
są wszystkie rozpisane i będą brane pod rozwagę przy zmianach w budżecie na nowy rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przedstawiła staty-
stykę, którą przygotowała w wersji elektronicznej. Na jej prośbę Pani Skarbnik udostępniła
plany poszczególnych  szkół.  Zwróciła  uwagę,  że  w budżecie  gminy  są  ogólne  kwoty.
Uważa, że jest duża dysproporcja w finansowaniu szkół. Omówiła, że wydzieliła  stołów-
ki,  które różnicują kwotowo szkoły oraz dzieci niepełnosprawne, bo to dofinansowanie
również różnicuje szkoły, ale także jest przeznaczone na organizację specjalnej nauki i tych
kwot nie porównywała. Przedstawiła liczbę dzieci w poszczególnych szkołach, które są
bardzo porównywalne, zbliżone. Budżet za to jest zróżnicowany ogromnie. Przy czym naj-
mniejszy budżet ma szkoła w Windzie. Sygnalizuje problem radnym, z którym zapewne
będzie rada musiała się zmierzyć. Obawia się, że budżet szkoły w Windzie może być nie-
wystarczający,  bo niektóre zadania szkoły są niedoinwestowane. Dokument ten wysłała
Pani Skarbnik. Prosi, aby o tym pamiętać.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z bra-
kiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas popro-
siła w pierwszej kolejności  o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w
sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na lata  2018-
2031.

 Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorza Całuch  - 5 członków komisji
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska –  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  -   4  członków  komisji,  przy6  1  głosie  wstrzymującym  pozytywnie
zaopiniowało projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie projektu uchwały w spra-
wie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał  treść projektu uchwały w
sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na lata  2018-
2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu uchwały,  a  następnie  poddała  go pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym  11  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad dzisiejszej sesji jest procedura związana z uchwaleniem budże-
tu gminy Barciany na 2018 r.

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt
uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy  Barciany  na  2018  r.  wraz  z
uzasadnieniem.

2) odczytanie opinii Komisji Stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
misje wypowiedziały się pozytywnie w sprawie projektu budżetu gminy na 2018r. Komi-
sja Finansów i Budżetu, po zapoznaniu się z opiniami pozostałych komisji, także wydała
opinię pozytywną. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 18 grudnia poszczególne
komisje wyraziły opinie w tej kwestii.

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej:

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie opinii Regional-
nej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Barciany
projekcie uchwały budżetowej Gminy Barciany na 2018 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał niniejszą opinię RIO.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
odczytanie opinii.

4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Stałych i opinii Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Olsztynie:

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
opinie są pozytywne. Poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu.
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Wójt Gminy Barciany- Ryszard Kozyra –  podziękował za pozytywną opinię Regionalnej
Izbie Obrachunkowej w Olsztynie oraz poszczególnym Komisjom.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
wypowiedź. Zapytała, czy radni chcieliby wyrazić własną opinię.

5)  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

W związku  z  brakiem  pytań   Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata
Kłaczko-Dyjas poprosiła jeszcze o przedstawienie wyników opiniowania poszczególnych
komisji.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorza Całuch  - 4 członków komisji,
przy 1 głosie  wstrzymującym,   pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w sprawie
uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2018 r.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska –  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2018 r.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  -   3  członków  komisji,  przy  2  głosach  wstrzymujących,  pozytywnie
zaopiniowało projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2018 r.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
przedstawione opinie, a następnie  poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budże-
tu gminy Barciany na 2018 r. pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 9 radnych głoso-
wało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było, przy 2 głosach wstrzy-
mujących    (uchwała stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad 13.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad dzisiejszej sesji jest sprawozdanie z działalności Ko-
misji Rewizyjnej w 2017 r. Poprosiła Zastępcę Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej o
przedstawienie tego sprawozdania.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesław Antończyk przedstawiła  jest
sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej  w 2017 r. (sprawozdanie stanowi za-
łącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
przedstawienie tego sprawozdania.
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Ad 14.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad dzisiejszej sesji są sprawozdania z realizacji planów
pracy poszczególnych Komisji oraz planu pracy Rady Gminy w 2017 r.  Poprosiła Prze-
wodniczących Komisji o przedstawienie tych sprawozdań.

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Agnieszka  Kuczewska
przedstawiła sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Finansów i Budżetu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  przedstawiła sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Oświaty, Kultury,
Sportu i Spraw Socjalnych.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur  przedstawiła sprawozdanie z realizacji planu pracy  Komisji Samorządu,
Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
przedstawione sprawozdania, a następnie przedstawiła sprawozdanie z realizacji  planu
pracy Rady Gminy za 2017 r.

Ad 15.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad  sesji jest zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewi-
zyjnej na 2018 rok. Poprosiła o przedstawienie tego planu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesław Antończyk przedstawiła plan
pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok. ( plan stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
przedstawienie planu. Poprosiła następnie radnych o zatwierdzenie planu poprzez głoso-
wanie.  W głosowaniu jawnym plan został  zatwierdzony 10 głosami za,  przy 1 głosie
wstrzymującym.

Ad 16. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedzia-
ła, iż zgodnie z porządkiem obrad sesji kolejnym punktem jest zapoznanie z planami pra-
cy poszczególnych Komisji  Rady Gminy oraz  planu pracy Rady Gminy.  Poprosiła  o
przedstawienie planów poszczególnych Komisji.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch przedstawił plan pracy
Komisji Finansów i Budżetu na 2018 rok ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu).

Uwag do przedstawionego planu pracy Komisji nie zgłoszono.
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Ste-
fańska przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych na
2018 rok ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu).

Uwag do przedstawionego planu pracy Komisji nie zgłoszono.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eu-
genia Gbur przedstawiła plan pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochro-
ny Środowiska na 2018 rok ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu).

Uwag do przedstawionego planu pracy Komisji nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
przedstawienie planów pracy, a następnie przedstawiła plan pracy Rady Gminy na 2018r.
( plan pracy stanowi załącznik do protokołu). Dodała, że plan ten może ulec zmianie.
Plan zostanie umieszczony w BIP-ie.

Ad 17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta
Gminy   o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnej  Agnieszki
Kuczewskie  w  sprawie  drogi  do  Pieszewa.  Powiedział,  że  interpelacja  zostanie
przekazana do ZUDZiGM.  Natomiast w kwestii drogi do P. Dudzińskich zaangażuje się
osobiście.  

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  na   interpelację  radnego  Romana  Głoda  w  sprawie
naprawy nawierzchni drogi powiatowej Barciany – Mołtajny odpowiedział, że przekaże
do  Zarządu  Dróg  Powiatowych.   Dodał,  także  że  zapewne  brak  odpowiedzi  na
poprzednią interpelację jest spowodowany tym, że terminy sesji są bardzo zbliżone.

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała
Wójtowi Gminy za udzielenie odpowiedzi na interpelacje.  

Ad 18. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Nie zgłoszono.
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Ad 19. Wnioski mieszkańców.

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie  wniosków mieszkańców.

Sołtys Sołectwa Solkieniki – Genowefa Kieszkowska poprosiła o naprawę drogi gminnej
Silginy – Solkieniki.  

 Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 20. Sprawy różne.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie spraw różnych.

 Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach  –  Pani  Iwona  Turko  zaprosiła
wszystkich na finał  Wielkiej  Orkiestry Świątecznej  Pomocy w dniu 14 stycznia br.  o
godz. 15.00 w hali sportowej. Zachęciła także do przekazywania fantów na loterię.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 21. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas,  w związku z
wyczerpaniem porządku obrad XLII sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz.
13.35, dziękując wszystkim za udział.

                     
    Przewodnicząca Rady Gminy

  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

                                                    

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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